

## NEIGHBOURHOOD WATCH BULLETIN

*This bulletin is issued by the Wellington Community Police Centre, located at 1064 Wellington Street West. It is designed to inform residents about activities carried out by the Ottawa Police Service and measures that can be taken by residents to promote greater personal and community safety and security.*

*Le français suit*

### **1. New chief for Ottawa Police Service**

### **2. Women assaulted**

---

#### 1. New chief for Ottawa Police Service

The Ottawa Police Services Board announced today that it has selected Peter Sloly as the new Chief of Police for the Ottawa Police Service (OPS). Mr. Sloly is hoping to take on his new role as Chief in October.

“Our Board began this recruitment for a new Chief by listening. We wanted to make sure the community saw their feedback reflected in the decision we made,” stated Board Chair Diane Deans. “The Board was really impressed with the candidates that came forward but unfortunately there can only be one Chief. I am confident we have selected the right leader for the Ottawa Police Service; someone that the public and members of the OPS can get behind.”

"I am honored to have been selected by the Board to be the next Chief of the Ottawa Police Service. I am excited to get to know and work with the members of the OPS at all ranks and in all roles, who have demonstrated such inspiring courage, innovation and compassion. I am equally excited to meet and get to know the members of Ottawa's communities who have stepped up bravely to help build a safer and more inclusive city. Finally, my family and I are looking forward to moving to the nation's capital and immersing ourselves in Ottawa's amazing history, culture and diversity," stated Mr. Sloly.

The Board also wishes to extend its sincere thanks to outgoing Interim Chief Steve Bell for his leadership during the recruitment process. Steve Bell will remain as the Interim Chief until the new Chief assumes his role.

### **Biography of Peter Sloly**

Peter Sloly is currently a Partner at Deloitte where he is the national “Security & Justice” leader. He is a trusted and respected strategic advisor to private and public sector executives helping them to increase organizational efficiency as well as to improve public safety, service, trust and value. Prior to joining Deloitte, Mr. Sloly was a 27-year veteran member of the Toronto Police Service who attained the rank of Deputy Chief of Police. He is a graduate of the FBI National Academy and served two tours of duty in the United Nations Peacekeeping Mission in Kosovo. He has received many awards including: Officer of the Order of Merit “Police Forces” Medal, the United Nations Peacekeeping medal, the Canadian Peacekeeping Medal, the Police Exemplary Service Medal and the Queen’s Jubilee Medal. Mr. Sloly has a Masters of Business

Administration and a Bachelor of Arts in Sociology. In the 1980s, Peter Sloly played professional soccer and was a member of the Canadian Men's National Soccer Team. He is married with two children.

*The Ottawa Police Services Board is the civilian body responsible for governing the Ottawa Police Service. It is responsible for ensuring the provision of adequate and effective police services to City of Ottawa residents.*

## 2. Women assaulted

The Ottawa Police Service is warning the public about a man grabbing women's breasts in the East end after receiving two complaints with similar suspect descriptions.

The first incident happened on July 19<sup>th</sup> at about 10:20 pm. As a woman walked on the trail between Du Grand Bois and Angle Hart Avenues, a man approached her from the opposite direction. As they passed one another, the man reached out and grabbed her breast. She contacted police in the following hours.

On August 22<sup>nd</sup> at about 9:10pm, a woman was walking on the trail between Innes Road and Du Buisson Crescent. She saw a man approaching from the opposite direction and, although she tried to avoid him, he purposefully remained on her path and they arrived at the corner at the same time. As he passed her, he grabbed her breast and continued walking southbound.

The woman immediately called police, who attended the area and performed a canine track but they were unable to locate the suspect.

In both cases, the suspect description is the same.

The male suspect described as tanned, possibly Caucasian, 40 – 50 years old, about 5 ft 8 in (173 cm) tall, heavier build, with spiked hair. One victim reported he had a round face.

Anyone with information about these incidents is asked to contact the East Criminal Investigations Section at 613-236-1222, ext. 3566. Anonymous tips can be submitted by calling Crime Stoppers toll-free at 1-800-222-8477 or at [crimestoppers.ca](http://crimestoppers.ca).

If something like this happens to you, contact police immediately at 911, which can be used to report life-threatening emergencies and crimes in progress.

You can get [personal safety tips](#) for [pathways](#) and [women](#) online.

\*\*\*\*\*

## **1. Nouveau chef pour le Service de police d'Ottawa** **2. Des incidents contre les femmes**

---

### 1. Nouveau chef pour le Service de police d'Ottawa

La Commission de services policiers d'Ottawa a annoncé aujourd'hui la nomination de Peter Sloly

au poste de chef de police du Service de police d'Ottawa (SPO). M. Sloly compte prendre ses fonctions en octobre prochain.

« Pour le processus de recrutement d'un nouveau chef, notre Commission a commencé par écouter. Nous voulions nous assurer que les membres de la communauté constatent que la décision que nous avons prise tient compte de leurs avis, a déclaré la présidente de la Commission, Diane Deans. La Commission a été réellement impressionnée par les candidats qui se sont présentés, mais malheureusement, il ne peut y avoir qu'un seul chef. Je suis convaincue que nous avons choisi le meilleur chef pour le Service de police d'Ottawa et que le public et les membres du SPO sauront l'appuyer. »

« C'est pour moi un honneur que la Commission m'ait retenu à titre de nouveau chef du Service de police d'Ottawa. Je suis impatient de faire la connaissance des membres de SPO de tous les grades et de tous les métiers, qui ont fait preuve d'un courage inspirant, d'esprit d'initiative et de compassion, mais aussi de travailler avec eux. J'ai tout aussi hâte de rencontrer et d'apprendre à connaître les membres des communautés d'Ottawa qui ont vaillamment contribué à bâtir une ville plus sûre et plus inclusive. Enfin, ma famille et moi-même nous nous réjouissons à la perspective de déménager dans la capitale nationale et de nous plonger dans l'histoire, la culture et la diversité remarquables d'Ottawa », a précisé M. Sloly.

La Commission tient également à remercier sincèrement Steve Bell, chef intérimaire sortant, pour le leadership dont il a fait preuve au cours du processus de recrutement. Steve Bell restera chef intérimaire jusqu'à l'entrée en fonction du nouveau chef.

### **Biographie de Peter Sloly**

À l'heure actuelle, Peter Sloly est associé chez Deloitte, où il est leader national du groupe Sécurité et justice. Conseiller stratégique fiable et respecté des cadres du secteur public et du secteur privé, il les aide à accroître leur efficacité organisationnelle, à améliorer la sécurité du public et le service, à susciter sa confiance et à renforcer les valeurs. Avant d'entrer chez Deloitte, M. Sloly, un ancien combattant, est resté 27 ans au service de police de Toronto, où il a atteint le poste de chef de police. Diplômé de la FBI National Academy, il a été affecté à deux reprises à la mission de maintien de la paix des Nations Unies au Kosovo. Il a reçu de nombreux prix dont : la médaille d'Officier de l'Ordre du mérite des corps policiers, la médaille du maintien de la paix des Nations Unies, la Médaille canadienne du maintien de la paix, la Médaille de la police pour services distingués et la Médaille du jubilé de la reine Élisabeth. M. Sloly possède une maîtrise en administration des affaires et un baccalauréat en sociologie. Dans les années 1980, Peter Sloly a été joueur de soccer professionnel et a été membre de l'équipe canadienne masculine de soccer. Il est marié et père de deux enfants.

*La Commission de services policiers d'Ottawa est l'organe civil responsable de la gouvernance des services policiers municipaux. Il lui incombe d'assurer une prestation adéquate et efficace de services policiers aux résidents d'Ottawa.*

### **2. Des incidents contre les femmes**

Le Service de police d'Ottawa tient à mettre la population en garde relativement à un individu, dans le secteur Est, touchant les seins de passantes. Le SPO a reçu deux plaintes dont les signalements de suspect concordent.

Le premier incident eut lieu le 19 juillet vers 22 h 20. Alors qu'une femme circulait à pied sur le sentier entre les avenues du Grand Bois et Angle Hart, un homme arriva de la direction opposée. Au moment où ils se croisaient, l'homme en profita pour toucher le sein de la victime. Elle a communiqué avec la police en quelques heures suivant l'incident.

Le 22 août vers 21 h 10, une femme marchait dans le sentier entre le chemin Innes et le croissant du Buisson. Elle aperçut un homme venant vers elle en direction opposée et, même si elle tenta de l'éviter, celui-ci demeura délibérément sur son chemin. Ils atteignirent le coin en même temps, et alors qu'il passait à côté d'elle, il lui toucha un sein puis poursuivit sa route en direction Sud.

La victime téléphona immédiatement à la police, qui se rendit sur les lieux et effectua un pistage canin. Cependant, le suspect ne fut pas retrouvé.

Dans les deux cas, le signalement du suspect est le même. L'homme fut décrit comme étant possiblement de race blanche, le teint bronzé, âgé de 40 à 50 ans, mesurant environ 1,73 m (5 pi 8 po), de taille forte, cheveux hérissés. L'une des victimes a signalé qu'il avait le visage rond.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette affaire est priée de communiquer avec la Section des enquêtes de la division Est du Service de police d'Ottawa en faisant le 613-236-1222, poste 3566. Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en composant sans frais le 1-800-222-8477 (TIPS) ou au [crimestoppers.ca](http://crimestoppers.ca).

Si quelque chose de semblable vous arrive, alertez immédiatement la police en faisant le 9-1-1, qui peut servir à signaler des urgences mettant la vie en danger ou des crimes en cours.

Vous trouverez des **conseils en matière de sûreté personnelle**, notamment **sur les sentiers** et à **l'intention des femmes** en ligne.

---

#### **Key contacts / Des contacts clés**

**Emergency / Urgence : 9-1-1**

**Non-emergency reports / pour une non-urgence : 613-236-1222**

- **TTY 613-760-8100**
- **[ottawapolice.ca/onlinereporting](http://ottawapolice.ca/onlinereporting)**
- **[ottawapolice.ca/declarationenligne](http://ottawapolice.ca/declarationenligne)**

**Crime Stoppers / Échec au crime : 1-800-222-8477 (TIPS)**

- **[crimestoppers.ca](http://crimestoppers.ca)**
- **[echercaucrime.ca](http://echercaucrime.ca)**